
PROTOKOt NR XVII/2016

Z SESJI RADY GMINY BUDZISZEWICE

ODBYTEJ W DNIU 29 LISTOPADA 2016 ROKU

W SALI POSIEDZEN URZE.DU GMINY W BUDZISZEWICACH

Liczba radnych -15

Liczba obecnych -13

Lista obecnosci stanowi zatqcznik do niniejszego protokoiu.

Ponadto w obradach udziat wzieli:

Wojt Gminy - Marian Holak

Sekretarz Gminy - Alina Jarecka

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak

zaproszeni goscie zgodnie z list$ obecnosci oraz mieszkaricy Gminy.

Porzadek obrad:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.

2. Przedstawienie porzqdku obrad.

3. Przyj^cie protokotu z poprzedniej sesji.

4. PodjQcie uchwat w sprawach:

1) zmiany budzetu Gminy na 2016 rok,

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice,

3) uchylenia uchwaty nr XVI/93/2016 Rady Gminy Budziszewice z dnia 23 wrzesnia 2016

roku w sprawie zaciajgniQcia pozyczki z budzetu paristwa na wyprzedzajqce finansowanie

w ramach PROW 2014-2020,

4) okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci oraz zwolnien,

5) zmiany uchwaty w sprawie okreslenia stawek podatku od srodkow transportowych,

6) ustalenia wysokosci optaty za scieki dowozone do punktu zlewnego Oczyszczaini Sciekow

7) przyjQcia ,,Rocznego programu wspotpracy Gminy Budziszewice z organizacjami

pozarz^dowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia

2003 roku o dziatalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017",

8) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemow Alkoholowych na 2017

rok,

9) Uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziatania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2020,

10) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziatania Narkomanii na lata 2017-2020,

11) poszerzenia obszaru dla ktorego przystqpiono do sporzqdzania miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Bartoszowka.

5. Informacja Wojta o dziataniach podejmowanych w okresie mi^dzy sesjami Rady Gminy.

6. Zapytania i wolne wnioski.

7. Sprawy rozne.

8. Zakohczenie obrad.





PUNKT 1
OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Przewodniczqcy Rady Gminy- Piotr Jagietto- dokonat otwarcia XVII Sesji Rady Gminy Budziszewice,

po czym stwierdzit quorum informujqc, ze na pi^tnastu radnych obecnych jest trzynastu.

PUNKT 2
PRZEDSTAWIENIE PORZA.DKU OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - przedstawit proponowany porzqdek obrad, po czym

zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

PUNKT 3
PRZYJE.CIE PROTOKOtU Z POPRZEDNIEJ SESJI

Protokot Nr XVI/2016 wytozono do wgl^du.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat o uwagi.

Uwag nie zgtoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat kto jest za przyJQciem protokotu z poprzedniej

sesji, w wyniku czego:

• za gtosowato - 13

• przeciw -0

• wstrzymato SJQ -0

Protokoi z poprzedniej sesji przyjqto.

PUNKT 4
PODJE.CIE UCHWAt W SPRAWACH:

1) zmiany budzetu Gminy na 2016 rok.

Skarbnik Giny - Elzbieta Andryszczak - na wst^pie poinformowata, ze plan dochodow budzetu gminy

zmniejszamy o kwotQ 7.000,00zt. Otrzymalismy bowiem od Wojewody zawiadomienie o zmniejszeniu
dotacji na dozywianie.

Plan dochodow po zmianach wynosit b^dzie 8.873.389,77zt, z czego:

- dochody biezqce - 8.767.269,77zt,

- dochody maja_tkowe - 106.120,00zt.

Nast^pnie poinformowata, ze zmniejszamy takze plan przychodow Gminy o kwote^ 418.058,00zt z

tytutu zaciqganych kredytow i pozyczek. Na dzieh dzisiejszy nie ma bowiem potrzeby ich zaciajsania.

Plan przychodow po zmianach wynosit b^dzie 203.330,34zt.

W zwiqzku z powyzszym zmniejsza si^ takze plan wydatkow budzetu o kwotQ 425.058,00zt.

Plan wydatkow po zmianach: 8.880.552,llzt, z czego:

- wydatki bieza.ce - 8.157.719,llzt,

- wydatki majqtkowe - 722.833,00zt.





Nast^pnie omowila proponowane zmiany, po czym poprosita o pytania.

Radny - Mirostaw Matysik - w wykazie zadah inwestycyjnych zapisane s$ dwa zadania - zakup

oprogramowania Rejestr Vat \a Woda - co to be,dzie?

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - wyjasnita, ze dotychczas optaty za wode,, scieki oraz faktury

Vat wystawiane byty i naliczane ,,r$cznie". Obecnie zmienity si$ przepisy i od nowego roku trzeba

b^dzie robic to w systemie informatycznym.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji nie wniesli uwag do projektu uchwaty w tej sprawie.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodnicza.ca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja pozytywnie zaopiniowata przedmiotowy projekt uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany budzetu

Gminy na 2016 rok, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za przyjQciem -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si^ - 0

Uchwatq przyj^to.

Uchwata Nr XVII/95/2016 w sprawie zmiany budzetu Gminy na 2016 rok stanowi zatqcznik do

niniejszego protokotu.

2) zmianv Wieloletniei Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - omowita zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy.

Objasnienia do zmiany stanowi^ zatqcznik do Uchwaty w tej sprawie.

Nast^pnie poprosita o pytania.

Pytah nie zgtoszono.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja pozytywnie zaopiniowata przedmiotowy projekt uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja nie wniosta uwag do projektu tej uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za przyjqciem -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata Nr XVII/96/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Budziszewice

stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

3) Uchvlenia uchwatv nr XVI/93/2016 Radv Gminv Budziszewice z dnia 23 wrzesnia 2016 roku

w sprawie zaciagniecia pozyczki z budzetu panstwa na wyprzedzaiace finansowanie w

ramach PROW 2014-2020.

Skarbnik Gminy - Elzbieta Andryszczak - poinformowata, ze uchwata, ktorq proponuje SJQ uchylic

dotyczyta zaciqgnie,cia pozyczki z budzetu panstwa w Banku Gospodarstwa Krajowego w todzi w





wysokosci 233.559,00zt z przeznaczeniem na wyprzedzajqce finansowanie kosztow kwalifikowanych

operacji pn. ,,Przebudowa drog gminnych na terenie Gminy Budziszewice - ul. Osiedlowa. W zwiqzku

z tym, ze realizacja tego zadania przesuni^ta zostata na rok nast^pny nie ma na ten moment potrzeby

zaciqgania tej pozyczki.

Naste.pnie poprosita o pytania.

Pytari nie zgtoszono.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja nie wniosta uwag do projektu tej uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze czlonkowie Komisji zaakceptowali przedmiotowy projekt uchwaty.

Przewodnicza_cy Komisji - Rady Gminy Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchylenia

uchwaty nr XVI/93/2016 Rady Gminy Budziszewice z dnia 23 wrzesnia 2016 roku w sprawie

zaciqgni^cia pozyczki z budzetu pahstwa na wyprzedzajqce finansowanie w ramach PROW 2014-

2020, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato - 13

• przeciw - 0

• wstrzymato sie, - 0

Uchwatq przyj^to.

Uchwata Nr XVII/97/2016 w sprawie uchylenia uchwaty nr XVI/93/2016 Rady Gminy Budziszewice

z dnia 23 wrzesnia 2016 roku w sprawie zaciqgniqcia pozyczki z budzetu pahstwa na wyprzedzajqce

finansowanie w ramach PROW 2014-2020 stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

4) okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci oraz zwolnien.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze proponujemy nieznaczny wzrost stawek podatku tylko w

trzech pozycjach. Chodzi mianowicie o to, aby stawki te zblizone byty do stawek obowiqzujgcych w

sqsiednich Gminach.

I tak proponujemy, podwyzszenie stawki od:

- gruntow zwi^zanych z prowadzeniem dziatalnosci gospodarczej - z 0,60zt na 0,65zt za 1m2

powierzchni. Przy czym w Gminie Ujazd stawka ta wynosi obecnie - 0,85zt, w Gminie Lubochnia-

0.82zt, w Gminie Zelechlinek - 0,65zt i w Gminie Jezow - 0,82zt;

- budynkow lub ich CZQSCJ - mieszkalnych - z 0,45zt na 0,48zt od 1 m2 powierzchni uzytkowej; w

Gminie Ujazd stawka ta wynosi obecnie - 0,70zt, w Gminie Lubochnia - 0.62zt, w Gminie

Zelechlinek - 0,50zt i w Gminie Jezow - 0,60zt;

- od budynkow lub ich cz^sci zwi^zanych z prowadzeniem dziatalnosci gospodarczej oraz od

budynkow mieszkalnych lub ich cze_sci zaj^tych na prowadzenie dziatalnosci gospodarczej - z

17,00zt na 17,50zt od 1 m2 powierzchni uzytkowej; w Gminie Ujazd stawka ta wynosi obecnie -

22,002^ w Gminie Lubochnia - 19,00zt, w Gminie Zelechlinek - 17,50zt i w Gminie Jezow - 19,00zt;

Jak widac nasze stawki po podwyzkach i tak sq nizsze niz stawki obowiqzujqce w tym rejonie naszego

wojewodztwa.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji zaakceptowali przedmiotowy projekt uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i
Sportu- powiedziata, ze Komisja opowiedziata SJQ za przyjQciem uchwaty w tej sprawie.





Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie okreslenia

wysokosci stawek podatku od nieruchomosci oraz zwolnien, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata nr XVI1/98/2016 w sprawie okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomosci oraz

zwolnien stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

5) ustalenia wysokosci stawek od srodkow transportowych.

Wojt - Marian Holak - w tym przypadku mamy odwrotnq sytuacj^. W ostatnim czasie CZQSC Gmin,

gtownie tych znajduj^cych si$ w s^siedztwie miast, obniza stawki podatku od srodkow

transportowych. Chodzi o to, aby tym sposobem podniesc liczbe^ podatnikow tego podatku, a tym

samym zwie_kszyc dochody Gminy.

My rowniez proponujemy takie rozwiqzanie. Chcemy obnizyc podatek od srodkow transportowych w

dwoch przypadkach, a mianowicie:

- w przypadku samochodow ci^zarowych o trzech osiach jezdnych z zawieszeniem

pneumatycznym lub zawieszeniem uznawanym za rownorz^dne o dopuszczalnej masie

catkowitej od 23 do 25 ton i powyzej - z kwoty 1.798,00zt na kwote_ 1.750,00zt, oraz

- w przypadku samochodow o dwoch osiach jezdnych z zawieszeniem pneumatycznym lub

zawieszeniem uznawanym za rownorz^dne i dopuszczalnej masie catkowitej zespotu

pojazdow (ciqgnik siodtowy + naczepa, ciqgnik balastowy + przyczepa) powyzej 31 ton - z

kwoty 2.101,00zt na 1.950,00zt.

Dodat, ze bye moze poprzez takie dziatanie b^dziemy miec wi^cej podatnikow tegoz podatku.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat o uwagi.

Uwag nie zgfoszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodnicza,cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji zaakceptowali przedmiotowy projekt uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja opowiedziata SJQ za przyj^ciem uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie ustalenia

wysokosci stawek podatku od srodkow transportowych, po czym poddat go pod gtosowanie, w

wyniku czego:

• za gtosowato -11

• przeciw - 0

• wstrzymato sie, - 2

Uchwatq przyjqto.

L/c/iwo/o nr XVI1/99/2016 w sprawie ustalenia wysokosci stawek podatku od srodkow transportowych

stanowi zatqcznik do niniejszego protokoiu.

/Ogtoszono pi^tnastominutowq przerwq./





6) ustalenia wvsokosci optatv za scieki dowozone do punktu zlewnego Oczvszczalni Sciekow.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze podwyzka ta tylko posrednio dotyczy naszych mieszkahcow.

Przede wszystkim chodzi o to, aby z uwagi na niskq optatQ, Firmy swiadcz^ce ustugi w zakresie

odbioru nieczystosci ptynnych, nie dowozity do naszej oczyszczalni sciekow z sqsiednich Gmin.

Po zaproponowanej podwyzce nasza stawka jeszcze i tak b^dzie o wiele nizsza niz obowiqzujqca w

Gminie Zelechlinek, Ujazd czy Lubochnia. Niemniej musimy po woli dqzyc do tego, aby stawki te byty

zblizone. Oczyszczanie sciekow dowozonych jest bowiem znacznie drozsze od tych ptynqcych z

kanalizacji.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji opowiedzieli si$ za tym, aby stawka za 1m3 sciekow

dowozonych do punktu zlewnego Oczyszczalni Sciekow wynosita 6,00zt netto plus podatek VAT.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziala, ze Komisja poparta stawk^ 6,00zt plus podatek VAT za 1m3 sciekow dowozonych

do punktu zlewnego Oczyszczalni Sciekow.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie ustalenia

wysokosci optaty za scieki dowozone do punktu zlewnego Oczyszczalni Sciekow, po czym poddat go

pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -12

• przeciw - 0

• wstrzymato sie. -1

Uchwaty przyjeto.

Uchwata nr XVII/100/2016 w sprawie ustalenia wysokosci optaty za scieki dowozone do punktu

zlewnego Oczyszczalni Sciekow stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

7) przviecia „ Rocznego programu wspotpracv Gminy Budziszewice z organizaciami

pozarzadowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia

2003 roku o dziatalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017".

Inspektor UG - Matgorzata Wojcik - obowiqzek corocznego uchwalania tegoz programu wynika z

ustawy o dziatalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie.

Program ten obok zasad i przedmiotu wspotpracy okresla takze zadania, ktorych realizacja jest

najpilniejsza. Do zadah priorytetowych nalezq zadania z zakresu wspierania i upowszechniania kultury

fizycznej na terenie gminy oraz zadania z dziedziny nauki, edukacji, oswiaty i wychowania a takze

kultury i sztuki.

Program realizowany be,dzie w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2017 roku.

Na realizacj^ programu zaplanowano srodki w wysokosci 25 tysi^cy ztotych.

Realizacja Programu odbywa SJQ w szczegolnosci poprzez zlecanie zadah publicznych organizacjom

pozarzqdowym lub innym podmiotom w drodze otwartych konkursow ofert.

Projekt Programu skierowany byt do konsultacji. Niemniej zadna organizacja pozarz^dowa ani

podmioty uprawnione do nich nie przyst^pity.

Poprosita o pytania.

Pytan nie zgtoszono.





Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -
poinformowat, ze Komisja poparta projekt uchwaty w tej sprawie.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja zaakceptowata przedmiotowy projekt uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie przyje.cia

^Rocznego programu wspotpracy Gminy Budziszewice z organizacjami pozarzqdowymi oraz

podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o dziatalnosci pozytku

publicznego i o wolontariacie na rok 2017", po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwatq przyjeto.

Uchwata nrXVII/101/2016 w sprawie przyjqcia ,,Rocznego programu wspotpracy Gminy Budziszewice

z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24

kwietnia 2003 roku o dziatalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017"stanowi

zatqcznik do niniejszego protokotu.

8) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemow Alkoholowych na 2017 rok.

Kierownik GOPS - Agnieszka Malinowska - powiedziata min., ze Gminny Program Profilaktyki i

Rozwiqzywania problemow Alkoholowych uchwalany jest na podstawie ustawy o wychowaniu w

trzezwosci i przeciwdziataniu alkoholizmowi. Z ustawy tej wynika obowia^zek uchwalania go na kazdy

rok budzetowy.

Program okresla cele gtowne oraz cele szczegotowe. Wskazuje zadania oraz termin ich realizacji.

Okresla takze plan wydatkow na dziatalnosc Gminnej Komisji Rozwiqzywania Problemow

Alkoholowych. Planowana wysokosc dochodu za wydane zezwolenia na sprzedaz napojow

alkoholowych w 2017 roku wynosi 33.043,00zt ( w tym 1.000,00zt na realizacj^ Gminnego Programu

Przeciwdziatania Narkomanii dla Gminy Budziszewice). I tak planuje si$ wydatkowanie tej kwoty na

realizacje, naste.puja.cych dziatah:

• Dofinansowanie dziatari Osrodka Interwencji Kryzysowej w Tomaszowie Mazowieckim -

2.000,00zt;

• Promocja dziatah gminy na rzecz zapobiegania alkoholizmowi dla dzieci z rodzin patologicznych z

terenu Gminy Budziszewice - 1.500,00z;

• Udziat w kampanii ,,Zachowaj trzezwy umyst"- 1.230,00zt;

• Posiedzenia Gminnej Komisji Rozwiqzywania Problemow Alkoholowych- 3.500,00zt;

• Finansowanie szkoleri dla osob zajmujgcych sie. problematykq w zakresie profilaktyki i

rozwiqzywania problemow alkoholowych - 800,00zt;

• Delegacje - 200/OOzt->

• Koszty zwiqzane z leczeniem odwykowym - 1.080,00zt;

• Dofinansowanie dozywiania dla dzieci i uczniow z rodzin z problemami alkoholowymi - 5.033/00zt;

• Dofinansowanie profilaktyczno - terapeutycznych obozow i kolonii dla dzieci i mtodziezy z rodzin

dotknie.tych problemem alkoholowym oraz dla osob uzaleznionych od alkoholu - 2.000fOOzt;





• Dofinansowanie wypoczynku letniego lub zimowego, wycieczek dla dzieci i mtodziezy z rodzin

zwiqzanych z wszelkimi uzaleznieniami i przemocq - 2.000,00zi;

• Sfinansowanie nagrod w konkursie zwiqzanym z tematykq przeciwdziatania alkoholizmowi i

przeciwpozarowych - 500,00zt;

• ,,Swiqteczna paczka" dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych - 3.300,00zt;

• Finansowanie programow profilaktycznych, spektakli profilaktycznych, warsztatow, spotkah dla

dzieci i uczniow zw. z wszelkimi uzaleznieniami i przemocq - 4.000,00zi;

• Zakup materiatow informacyjno - edukacyjnych (ksiqzki, kasety, ptyty DVD, broszury, ulotki, itp.) -

300, OOzt;

• Wsparcie dziatah instytucji funkcjonujqcych na terenie gminy - realizacja programu

profilaktycznego dla dzieci i mtodziezy z roznych srodowisk o tematyce przeciwdziatania

alkoholizmowi - 800,00zt;

• Pomoc psychologiczna dla dzieci/uczniow Zespotu Szkot w Budziszewicach oraz ich rodzicom -

3.600,00zt;

• Koszty post^powania s^dowego - 200,00zt.

Istnieje mozliwosc przesuni^cia srodkow w czasie roku zgodnie z potrzebami.

NastQpnie poprosita o pytania.

Pytari nie zgioszono.

Przewodniczacy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczacy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja zaakceptowata przedmiotowy projekt uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze cztonkowie Komisji nie wniesli uwag do projektu tej uchwaty.

Przewodniczacy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie Gminnego

Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemow Alkoholowych na 2017 rok, po czym poddat go

pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si^ - 0

Uchwatq przyjqto.

Uchwata nr XVII/102/2016 w sprawie przyjqcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania

Problemow Alkoholowych na 2017 rok stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziatania Przemocv w Rodzinie oraz Ochronv Ofiar

Przemocv w Rodzinie na lata 2017-2020.

Kierownik GOPS — Agnieszka Malinowska — powiedziata min. ze Program ten opracowany zostat na

podstawie ustawy o przeciwdziataniu przemocy w rodzinie. Ma on charakter dtugofalowy. Dziatania

obejmujq lata 2017-2020. W miare^ potrzeb i sytuacji spotecznych moga, one ulegac zmianom i

udoskonaleniom.

Dodata, ze ze statystyk wynika, iz w 2016 roku zatozonych zostato znacznie mniej Niebieskich Kart niz

w latach 2014 czy 2015. Nie oznacza to jednak, ze przemoc na terenie Gminy nie istnieje. Zjawisko to

jest powszechne, jednak nie zawsze ujawniane, co utrudnia rozpoznanie i przeciwdziatanie mu.





Cz^sto przemoc wyst^puje w parze z alkoholizmem. Spozyty alkohol przyczynia SJQ do ostabienia

kontroli nad zachowaniem, zwi^ksza agresjQ.

Program opiera si$ w gtownej mierze na profilaktycznym przeciwdziataniu przemocy w rodzinie.

Ponadto realizacja celow zaktada uwrazliwianie spotecznosci na problem przemocy w rodzinach;

profilaktyk^ i edukacjQ dzieci, mtodziezy i dorostych w tym zakresie oraz dziatania interdyscyplinarne

w zakresie przeciwdziatania przemocy w rodzinach.

NastQpnie poprosita o pytania.

Pytari nie zgioszono.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze cztonkowie Komisji nie wniesli uwag do projektu tej uchwaty.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodnicza.ca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja opowiedziata SJQ za przyj^ciem uchwaty w tej sprawie.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

Gminnego Programu Przeciwdziatania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie

na lata 2017 - 2020, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata nr XVII/103/2016 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziatania Przemocy

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2017 - 2020 stanowi zatqcznik do

niniejszego protokoiu.

10) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziatania Narkomanii na lata 2017-2020.

Kierownik GOPS - Agnieszka Malinowska - powiedziata min. ze Program ten opracowany zostat na

podstawie ustawy o przeciwdziataniu narkomanii. Obejmuje on okres od 2017 do 2020 roku. Celem

gtownym programu jest przeciwdziatanie narkomanii na terenie naszej Gminy. Program realizowany

be.dzie w obszarze dziatania obejmuj^cego gtownie profilaktyk^.

Oficjalnie na terenie Gminy nie mamy problemu narkomanii. Nikt z mieszkancow z tego powodu nie

korzysta ze swiadczeh pomocy spotecznej.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat radnq AnetQ Nawrockq, nauczycielk^ Zespotu

Szkot w Budziszewicach, czy problem narkomanii pojawia si^ w naszej szkole.

Radna - Aneta Nawrocka - powiedziata, ze nasze srodowisko szkolne jest matym srodowiskiem.

Nauczyciele znajq wszystkie dzieci. Dotychczas nauczycielom nie wiadomo o problemie narkomanii.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja opowiedziata SIQ za przyj^ciem uchwaty wtej sprawie.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze Komisja pozytywnie zaopiniowata projekt uchwaty w tej sprawie.





Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagielto - odczytat projekt uchwaty w sprawie uchwalenia

Gminnego Programu Przeciwdziatania Narkomanii na lata 2017-2020, po czym poddat go pod

gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato SJQ - 0

Uchwaty przyjqto.

Uchwata nrXVII/104/2016 w sprawie uchwolenia Gminnego Programu Przeciwdziatania Narkomanii

na lata 2017 - 2020 stanowi zatqcznik do niniejszego protokotu.

11) poszerzenia obszaru dla ktorego przvstapiono do sporzadzania mieiscowego planu

zagospodarowania przestrzennego w reionie ulicv Bartoszowka.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze kilka lat temu sporzqdzony zostat Miejscowy Plan

Zagospodarowania Przestrzennego dla fragmentu obejmujqcego ulic$ Sadowq. Chodzito o to, aby

mozna byto bez problemu sprzedawac dziatki budowlane, ktore tarn mielismy. Na dzieh dzisiejszy

przy ulicy Sadowej pozostata do sprzedazy tylko jedna dziatka.

Mamy jednak grunty w okolicach Teodorowa. W ubiegtym roku podjejismy uchwat^ aby przystqpic

do sporzqdzania Planu obejmujqcego tamten obszar. Dzisiaj proponujemy aby obszar, dla ktorego ma

bye sporzqdzany Plan poszerzyc o kilka hektarow.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - poprosit o przedstawienie opinii wypracowanych w tej

sprawie przez Komisje.

Radny - Stanistaw Rutkowski - Przewodniczqcy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansow -

poinformowat, ze Komisja pozytywnie zaopiniowata projekt uchwaty w tej sprawie.

Radna - Barbara Wozniak - Przewodniczqca komisji Oswiaty, Zdrowia, Opieki Spotecznej, Kultury i

Sportu- powiedziata, ze cztonkowie Komisji opowiedzieli s\q za przyj^ciem tej uchwaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - odczytat projekt uchwaty w sprawie poszerzenia

obszaru dla ktorego przystqpiono do sporzqdzania miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ulicy Bartoszowka, po czym poddat go pod gtosowanie, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Uchwaty przyj^to.

Uchwata nrXVII/105/2016 w sprawie poszerzenia obszaru dla ktorego przystqpiono do sporzqdzania

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Bartoszowka stanowi zatqcznik

do niniejszego protokotu.

PUNKT5
INFORMACJA WOJTA O DZIAtANIACH PODEJMOWANYCH W OKRESIE MIE.DZY SESJAMI

RADY GMINY

Wojt - Marian Holak - poinformowat, ze:

- przygotowywany jest projekt funkcjonalno-uzytkowy planowanego do budowy budynku przy

Zespole Szkot w Budziszewicach;





- podpisalismy umowy na dofinansowanie budowy drog w gminie Budziszewice. Wartosc

kosztorysowa planowanych robot wynosi t^cznie ponad 1,6 mln zt, w tym srodki unijne ponad

Imln zt. Nalezy podkreslic, ze w wojewodztwie todzkim naszej Gminie zakwalifikowano
najwi^kszq liczbe^ wnioskow;

- kohczony jest projekt modernizacji Domu Ludowego w Mierznie;

- opracowywany jest projekt budowy kanalizacji sanitarnej w miejscowosci Budziszewice-- dla ulicy

Lesnej i Kolejowej. Dodat, ze zmianie ulegty zasady dofinansowywania takich projektow . Obecnie

aby mozna byto wystqpic z wnioskiem o ptatnosc do kanalizacji musi SJQ przytqczyc 50%

mieszkahcow. Nie jest to WJQC taka prosta sprawa.

Nadmienit, ze obecnie do kanalizacji przytgczonych jest ok.100 posesji. Jest to zadowalajqcy wynik.

Oczyszczalnia moze pracowac bez problemu;

- wykonany zostat fragment nowej nawierzchni na drodze powiatowej w miejscowosci Mierzno.

Koszt tego zadania to ok. stu tysi^cy ztotych. Gmina przekazata na ten eel dwadziescia pie.c tysi^cy;

- przygotowany zostat projekt budzetu Gminy na 2017 rok. Jest to budzet bardzo prorozwojowy.

Kwota na inwestycje przekroczy 4 mln zt;

- pojawita si$ szansa na utworzenie w Budziszewicach gabinetu rehabilitacyjnego. Proponujemy aby

Rada Gminy wystqpita w tej sprawie do Narodowego Funduszu Zdrowia, oddziat w todzi. Moze to

wzmocnic szanse uzyskania kontraktu. Realny termin rozpocze.cia funkcjonowania to II kwartat

2017 roku;

- jestesmy jedn$ z dwoch Gmin powiatu gdzie nieznacznie, ale przybywa mieszkaricow. Swiadczy to

o tym, ze Jestesmy atrakcyjni";

Odczytat projekt wystqpienia Rady Gminy do NFZ, oddziat Wojewodzki w todzi:

„ Rada Gminy Budziszewice zwroca sie_ z uprzejmq prosbq o przeznaczenie w budzecie Narodowego

Funduszu Zdrowia na 2017 rok srodkow na swiadczenia rehabilitacyjne w gminie Budziszewice.

Swiadczenia te realizowane byiyby w budynku gminnym, w ktorym dziaia Przychodnia Rodzinna oraz

Cabinet Stomatologiczny.

Z roku na rok liczba mieszkahcow wymagajqcych rehabilitacji wzrasta. Przy braku dostqpnosci

takich swiadczeh na terenie tutejszej gminy, mieszkahcy zmuszeni sq do korzystania z usfug

rehabilitacyjnych w innych miejscowosciach naszego powiatu, co jest wielkim utrudnieniem przy

schorzeniach krggostupa czy tez narzqdow ruchu. Dodac rowniez nalezy, ze jest to powodem

rezygnacji z rehabilitacji przez znacznq czqsc chorych, majqcych problem z dotarciem do odlegtych

miejscowosci.

Przeprowadzone rozeznanie pozwolito ustalic, iz sq podmioty gotowe swiadczyc ustugi

rehabilitacyjne na terenie naszej Gminy."

Radny - Mieczystaw Mikinka - zapytat, w ktorym miejscu konkretnie miatoby to funkcjonowac.

Wojt - Marian Holak - w poprzednich latach przystosowalismy budynek osrodka zdrowia do tego,

aby mogt tarn funkcjonowac gabinet rehabilitacyjny. Wykonalismy podjazd dla niepetnosprawnychv

przystosowalismy toalety oraz przygotowalismy dwa pomieszczenia. Umowa z NFZ nie zostata jednak

podpisana. Pomieszczenia do dzis czekaja,.

Radny - Mirostaw Matysik - zapytat czy lekarz nie b^dzie miat nie przeciwko temu.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze tego nie wie.





Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - zapytat czy radni popierajq propozycj^ wystqpienia z

pismem o przedstawionej przez Wojta tresci, w wyniku czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato SJQ - 0

Propozycjq poparto.

PUIMKT5J6

ZAPYTANIA I WOLNE WNIOSKI

SPRAWY ROZNE

Radny - Janusz Trzonek - czyli gabinet rehabilitacyjny mogtby zacza^c funkcjonowac od potowy

przysztego roku.

Wojt - Marian Holak - wyjasnit, ze okoto3-4 miesi^cy od podpisania umowy z NFZ.

Radny - Mirostaw Matysik - zasugerowal aby sprawdzic jakie sq koszty prowadzenia post^powania

przed Sqdem Wojewodzkim -jakie koszty musiata poniesc Pani Zbaraszewska aby ztozyc odwotanie.

Wojt - Marian Holak - wyjasnit, ze odwotanie do S$du Wojewodzkiego mozna wniesc samemu, dalej

musi to robic juz uprawniony adwokat. Co do kosztow - to czy ich ustalanie jest celowe?

Radny - Mirostaw Matysik - powiedziat, ze znaja^c koszty mozna bytoby oszacowac

prawdopodobiehstwo wniesienia kolejnego odwotania. Jezeli ta Pani be.dzie w dalszym ciqgu

protestowata moze warto szukac nowej lokalizacji. Wszystkim nam przeciez zalezy, aby wieza

powstata.

Radna - Barbara Wozniak - powiedziata min., ze jak wszyscy wiedzq trwa akcja ,,Szlachetna paczka".

Na naszym terenie zakwalifikowane zostaty do niej 24 rodziny. Nie 53 to rodziny o postawie

roszczeniowej, tylko takie, ktore naprawd^ maj$ problemy i potrzebujg pomocy.

Cz^sc z nich znalazta juz swoich darczyhcow. My mozemy, ale nie musimy wybierac jednej konkretnej

rodziny, ktorq otoczymy pomocy. Mozemy np. przygotowac paczki zywnosciowe, ktore pozniej

podczas finatu zostanq rozdane rodzinom, ktore nie zostaty obje^te pomocq catosciowo.

Nast^pnie jeszcze raz zach^cita aby wtqczyc SJQ do tej szlachetnej akcji i zrobic sktadk^ na ten eel.

/Ogtoszono przerwq./

Radna - Barbara Wozniak - zaproponowata, aby Rada Gminy obje^ta pomocq konkretng rodziny -

jest to mama, ktora samotnie wychowuje mate dziecko. Ojciec dziecka odbywa kar$ pozbawienia

wolnosci.

Poparto propozycj^.

Sekretarz Gminy - Alina Jarecka - przedstawita informacje dotyczqce analizy oswiadczeh
majqtkowych sktadanych przez radnych oraz osoby do tego zobowiqzane tj. wojta, skarbnika,

sekretarza, osoby wydajqce decyzje w imieniu Wojta oraz kierownikow jednostek organizacyjnych w

osobach: Joanny Wojtkiewicz, Agnieszki Malinowskiej oraz Bozeny Jareckiej otrzymane od

Wojewody, Wojta Gminy oraz naczelnika Urze.du Skarbowego.

Wszystkie oswiadczenia byty kompletne i ztozone zostaty z zachowaniem obowiqzujqcego terminu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - powiedziat, ze wczoraj poinformowat radnych, dzisiaj

zas poinformuje sottysow. Otoz wptyn^ty w ostatnim czasie do Rady Gminy trzy pisma od Pana Pteski:





- pierwsze dotyczqce sprostowania protokotu z sesji - na ktore jeszcze nie udzielit odpowiedzi.

Poinformowat Pana Ptesk^, ze otrzyma odpowiedz na pismie;

- drugie w sprawie powiadomienia Pana Pteski na pismie na siedem dni przed ogtoszeniem na tablicy

ogtoszeri, przed radnymi i soltysami o terminie kolejnej sesji - w odpowiedzi, na ktore poinformowat

Wnioskodawc^, ze pisemne zaproszenia przesyta s\q radnym i gosciom zaproszonym. Zawiadomienie

o sesji podaJQ sie^ zas do publicznej wiadomosci poprzez wywieszenie na tablicy ogtoszeh;

-trzecie dotyczqce podania informacji w przedmiocie jakq kwotQ pobiera Przewodniczqcy Rady Gminy

na prowadzenie biura Rady i gdzie s\q ono doktadnie miesci - w odpowiedzi podat informacj^, ze nie

pobiera srodkow na prowadzenie biura i, ze w gminie BIURO RADY nie funkcjonuje.

Nast^pnie poinformowat sottysow, ze wptyn^to tez pismo od Wojewody todzkiego.

Zapytat radnych, czy sq za udzieleniem odpowiedzi, w formie, ktorej projekt otrzymali, w wyniku

czego:

• za gtosowato -13

• przeciw - 0

• wstrzymato si$ - 0

Odpowiedz zatwierdzono.

Sottys - Anna Jagietto - poprosita aby zatatac dziure, na ulicy Kolejowej, bo utrudnia ona zycie Pani

Stemplewskiej.

Wojt - Marian Holak - powiedziat, ze nie mozna tam wprowadzic ograniczenia tonazu, bo ulica ta

tqczy sie, z drogq wojewodzkq.

Nast^pnie wrocil do sprawy lokalizacji wiezy telefonicznej. Powiedziat, ze to nie Gmina jest

inwestorem tylko firma telekomunikacyjna i tylko od ich woli tak naprawd^ zalezy czy chcieliby

zmienic lokalizacj^.

Nie ma tez pewnosci czy po wskazaniu nowej propozycji znowu nie be.dzie protestow. Czy jezeli

zaczniemy zmieniac lokalizacj^ to b^dziemy wyglqdac powaznie.

Radny - Stawomir Sala - powiedziat, ze juz kilka lat temu zgtaszat ten problem. Chodzi mianowicie o

sprawe, spadku napie,c. Jest 185-190 zamiast 220. Nikt z tym nie nie robi.

Radny - Mieczystaw Mikinka - powiedziat, ze nie wiadomo jak ich zmusic do dziatania.

Radny - Stawomir Sala - trzeba cos zrobic bo jest to uci^zliwe.

Wojt - Marian Holak - mozemy napisac pismo i tak naprawde, jest to jedyne co mozemy w tej

sprawie zrobic.

Sottys - Ewa Kucmin - zapytata czy jest szansa wyci^cia gate_zi przy drodze pod lasem - ludzie

bowiem omijaj^c dziury jezdza^ po ptocie Pana Biatasa.

Wojt - Marian Holak - poinformowat, ze wyst^pilismy w tej sprawie z pismem. Nie wiadomo jednak

czy zostanie to zrobione jeszcze w tym roku.

Pan - Andrzej Pteska - zapytat Przewodnicz^cego czy pismo z Urz^du Wojewodzkiego, o ktorym

wspominat dotyczyto jego osoby.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto - powiedziat, ze tak.

PUNKT 7
ZAKONCZENIE OBRAD

Przewodniczqcy Rady Gminy - Piotr Jagietto -dzi^kuja^c wszystkim za przybycie zamkn^t XVII

Rady Gminy.
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